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 Besprekingsverslag Commissie Cultureel Erfgoed 
  
  
  
Betreft  :  Openbare vergadering  
Datum  :  16 april 2018  
Tijdstip  :  14:00 uur   
Plaats  :  locatie gemeentehuis Aalten, Markt 7, zaal Lintelo 

  
Aanwezig    :  De heren Doodeheefver, de heer De Graaf, de heer Vrieselaar, de heer Crols, de 

heer Van Duren, mevrouw Brethouwer, mevrouw Oonk en mevrouw Baur (notulen)  

Afwezig       :   mevrouw Erinkveld-Ras, wethouder Kok 
  

 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Mevrouw Erinkveld-Ras en 
wethouder Kok zijn verhinderd. Mevrouw Baur vervangt mevrouw Lammers die eveneens verhinderd 
is. De heer Koot woont als toehoorder de vergadering bij. 
 
2. Agenda vaststelling 
Er worden geen agendapunten toegevoegd. 
 
3. Besprekingsverslag van de vergadering van 5 januari 2018 
Tekstueel: geen opmerkingen 
 
Inhoudelijk:  
Pagina 2, agendapunt 4: Wie gaat op zoek naar meer informatie over pand Walvoort? Dat is de vraag 
van de heer De Graaf. Is het een optie om de huidige eigenaar te benaderen? De vergadering ziet 
graag dat mevrouw Oonk de eigenaar benadert met de vraagt of hij informatie en/of oude foto’s van 
het pand heeft. Indien er informatie gevonden wordt, kan dit via www.erfgoedaalten.nl ontsloten 
worden.  Actie: mevrouw Oonk.  
 
Pagina 3, agendapunt 5: De heer De Graaf vraagt hoe het Gelders Genootschap omgaat met de 
verzoek van de heer Koot om alsnog een haalbaarheidsonderzoek op te starten. De heer Crols legt uit 
dat het Gelders Genootschap in deze kwestie niets voor de heer Koot kan betekenen en verzoekt de 
gemeente om hierover contact op te nemen met de heer Koot. Hij stelt voor namen van andere 
bureaus door te geven aan de heer Koot, die hem wellicht kunnen helpen bij het indienen van een 
aanvraag. Actie: mevrouw Oonk.  
 
Pagina 4: Naar aanleiding van pagina 4 kaart de heer De Graaf de problemen aan met de 
energiecorporatie Bredevoort. Hij verwachtte een pro-actieve opstelling van de gemeente, maar dat 
valt tegen. Een brief van Bredevoorts Belang aan de gemeente vorige maand is nog steeds niet 
beantwoord. De heer Crols haakt op het onderwerp aan door te vertellen over duurzame 
ontwikkelingen in het dorp Nagele. Daar is een prijsvraag uitgeschreven met als resultaat collectieve 
energieopslag en een collectieve warmtepomp voor het hele dorp. De heer De Graaf had de kwestie 
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vandaag graag onder de aandacht gebracht bij wethouder Kok, die overigens niet de 
portefeuillehouder is voor deze aanvraag. Mevrouw Oonk wordt gevraagd om de kwestie onder de 
aandacht te brengen bij wethouder Kok. Zij merkt op dat het verslag van de CCE ook altijd ter 
kennisname voorgelegd aan het college van B & W. Actie: mevrouw Oonk.  
 
Pagina 5: Aan de opsomming van de redenen waarvoor een provinciale subsidie kan worden verstrekt 
kan worden toegevoegd ‘ruimtelijke kwaliteitsverbetering’. De heer De Graaf geeft vervolgens aan dat 
dit onderwerp ook aan de orde zal komen tijdens de bijeenkomst voor monumenteneigenaren in het 
Astoria in Winterswijk op 23 mei a.s..  
 
Pagina 6: Mevrouw Oonk vertelt dat het advies straatnaamgeving van de commissie door het college 
is gevolgd. De nieuwe straat in Aalten zal Hoge Es worden genoemd. 
 
Pagina 7: De heer De Graaf meldt dat er een gesprek heeft plaatsgevonden met een 
vertegenwoordiger van de provincie over het boek van Jos Wessels. Bij een optie voor 700 boeken is 
er een tekort voorzien van € 9.500,--. Met een bijdrage van de provincie zou de begroting rond zijn. 
De signalen zijn positief. 
 
Pagina 8: De heer De Graaf vraagt hoe het staat met het onderzoek naar Jan Wikkerink en de film die 
over hem zou worden gemaakt. Mevrouw Brethouwer vertelt dat de regisseur in mei naar Nederland 
komt en dat er nauw contact is met de familie Wikkerink. Er is ook al voorzichtig gesproken over de 
mogelijkheid van een boek. Er zijn onlangs brieven van Jan Wikkerink aan zijn dochters ontdekt 
(passend in de aandacht voor vrouwen in het verzet) en er is filmmateriaal boven water gekomen. De 
heer De Graaf benadrukt dat er grondig onderzoek nodig is voor beter licht op het verzet in de 
Achterhoek. Mevrouw Brethouwer legt uit dat er met het zicht op de uitgebreide viering van 75 jaar 
bevrijding provinciaal wordt samengewerkt, maar het is wel een strijd om aandacht. De krachten 
vanuit Arnhem en Nijmegen zijn sterk. De nieuwe slogan die zij hanteert is: ‘Nederland is bevrijdt 
vanuit de Achterhoek’. De gemeenten in de Achterhoek worden benaderd met het verzoek bestuurlijk 
de krachten te bundelen.  Ze wil overigens het boek over Jan Wikkerink graag plaatsen in een 
landelijke context. Volgens de heer De Graaf moet er bij het NIOD veel informatie zijn over Jan 
Wikkerink. De naam van Ad van Liempt wordt genoemd als persoon die aandacht kan vragen voor 
het belang van het onderzoek.   
 
4. Ingekomen stukken/stukken ter kennisname 

- Monitor Erfinspectie gemeente Aalten 2018 
De monitor wordt jaarlijks door de heer Bulsink en mevrouw Oonk ingevuld en geeft een beeld 
van de stand van zaken van het erfgoed(beleid) in de gemeente Aalten. 

 
5. Energiescans monumentale panden 

Mevrouw Oonk legt uit dat ze deze ochtend overleg heeft gehad met de partij die de opdracht 
krijgt. Omdat de andere bureaus nog niet op de hoogte zijn wordt deze informatie later gedeeld. 
Het project wordt uitgevoerd in 2018 en in januari 2019 afgerond. 
 

6. Informatieavond monumenteneigenaren   
Eigenaren van monumenten in Oost Gelre, Winterswijk worden uitgenodigd voor de 
informatieavond op 23 mei a.s. Onderwerpen die aan de orde komen zijn: energiescans, 
cursussen voor eigenaren en communicatie – de bedoeling is om tot een gezamenlijke website te 
komen. De provincie zal een toelichting geven op de subsidieregeling voor functioneel gebruik van 
monumenten. De voorzitter roept de aanwezigen op de avond bij te wonen.   
 

7. Concept Jaarverslag CCE 2017  
Graag op- of aanmerkingen indienen bij mevrouw Oonk. De voorzitter zal zorgen voor een 
voorwoord. Mevrouw Oonk vraagt of er nog onderwerpen missen. De heer De Graaf mist het 
Kloosterbos. De provincie zou nog contact opnemen, maar partijen hebben helaas niets meer van 
hen gehoord. De heer De Graaf levert een bijdrage aan over het Kloosterbos voor het jaarverslag 
CCE 2017 bij mevrouw Oonk. Actie: de heer De Graaf. 
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8. Stand van zaken actualisatie deel redengevende beschrijvingen gemeentelijke 

monumenten en aanwijzing onderdeel Markt 7, Aalten als gemeentelijk monument 
Mevrouw Oonk meldt dat het college de beschrijvingen voor de panden heeft goedgekeurd en een 
deel van Markt 7 in Aalten heeft aangewezen als gemeentelijk monument. 
 

9. Nieuwe vormgeving website www.erfgoedaalten.nl 
De overkoepelende website ‘Erfgoed op de kaart’ is gemoderniseerd. Mevrouw Oonk legt uit dat 
de Aaltense website, die door de Aaltense Musea wordt beheerd, daarin mee gaat. De nieuwe 
vormgeving is al doorgevoerd.  
 

10. Erfgoedproject Grenzen in Gelderland 
Er zijn veel projecten uit Dinxperlo aangemeld vanwege de directe verbondenheid met de grens. 
Mevrouw Brethouwer mist op de lijst activiteiten die in Aalten worden georganiseerd. Ze kijkt er 
nog even naar. Actie: mevrouw Brethouwer. 
 

11. Erfgoedprijs 2018 
Er is een oproep uitgezet om kandidaten voor te dragen voor de Erfgoedprijs 2018. Aanmelden 
kan nog tot 10 mei a.s..  
 

12. Open monumentendag 2018: In Europa 
Mevrouw Oonk vertelt dat een brainstormbijeenkomst een lijst met ideeën heeft opgeleverd. Het 
25-jarig bestaan van het carillon in Dinxperlo krijgt aandacht, in combinatie met een dansgroep. 
Ze vertelt dat de talentverbinder Richard Jongetjes bij de organisatie wordt betrokken.  
De Aaltense Musea gaat een tentoonstelling van het Grenzblickmuseum in Süderwick laten zien 
over boerenhoeven aan weerszijden van de grens, aldus mevrouw Brethouwer. 
De heer De Graaf haakt aan bij het Europa-thema en duikt verder in het verleden, terug naar de 7-
jarige oorlog van 1756-1763. Heerlijkheid Bredevoort heeft destijds veel te lijden gehad van 
doortrekkende Engelse troepen. De 7-jarige oorlog was een Europees conflict. Een interessante 
periode, er zijn nog veel documenten uit de periode voorhanden. Mevrouw Brethouwer vindt het 
een onderwerp voor een lezing in het monumentenweekend. De heer De Graaf stemt hiermee in. 
Ze stemmen het verder samen af en informeren het Comité Open Monumentendag.  
Actie: de heer De Graaf en mevrouw Brethouwer.  
De heer De Graaf geeft aan dat ook het klooster Nazareth en de Moderne Devotie als Europese 
beweging interessant zou kunnen zijn. 
 

13. Haalbaarheidsonderzoeken 
De verzoeken om een bijdrage aan de haalbaarheidsonderzoeken van de Oude Helenakerk en 
De  Welsker zijn gehonoreerd. Mevrouw Oonk legt uit dat de organisaties zelf opdracht moeten 
verlenen, de gemeente doet een bijdrage in de eigen kosten. De rapporten gaan te zijner tijd ter 
kennisname naar de commissie. 
 

14. Project Kunst Werkt, onderdeel Cultuur- en Erfgoed  
Omdat een projectgroepvergadering verplaatst is naar een latere datum, komt dit onderwerp een 
volgende keer terug. 
 

15. Kennisdeling erfgoedcommissies Oost Gelre, Winterswijk en Aalten 
Oost Gelre heeft voor de drie erfgoedcommissies in oktober onder meer een bezoek aan het 
provinciehuis in Arnhem gepland. 
 

16. Rondvraag 
Er zijn geen vragen. 
 

17. Sluiting 
 

 
 

http://www.erfgoedaalten.nl/

